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Godkjenningssaker 

GK 21/21 Godkjenning innkalling og sakliste 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Innkalling og sakliste vart godkjent utan merknader.  

 

GK 22/21 Godkjenning av møteprotokoll får møte i hovudutval for næring 
06.10.2021 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Protokoll frå 06.10.2021 vart godkjent med merknaden frå Tor André.  

 

Referatsaker 

RS 51/21 Regjeringa har varsla store kutt i Interreg-midlar for 2022 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Vart referert.  
 

RS 52/21 Det fylkeskommunale tilskotet til eigne fagskular 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Vart referert.  

 

RS 53/21 Halvårsrapport INV 1H 2021 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Vart referert.  

 

RS 54/21 Kommunesamling - frå plan til handling 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Vart referert.  
 

RS 55/21 Presisering av næringsutvalet sitt vedtak i sak 67/21 i møte 6.oktober 
2021 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Vart referert.  
 

Politiske saker 

PS 68/21 Høyring av forslag om prøveordning for rullerande maksimalt tillatt 
biomasse (RMTB) for kommersielle matfiskløyve for laks og aure 

Forslag til innstilling: 

 



1. Vestland fylkeskommune stør framlegget om prøveordning for rullerande maksimalt tillat 
biomasse (RMTB) under føresetnad av at prøveordninga vert innretta slik at den ikkje fører 
til auka miljøbelastning eller redusert fiskevelferd. 

2. Vestland fylkeskommune tilrår valet av makstak då denne ordninga legg opp til å redusere 
dei biologiske utfordringane. 

3. Vestland fylkeskommune forventar at ordninga vert innretta slik at aktørar i heile landet 
kan delta uavhengig av farge på produksjonsområde og om verksemda har 
fellesbiomassetak mellom produksjonsområda. 

4. Vestland fylkeskommune krev at tildelingsaker etter akvakulturlova vert handsama av 
fylkeskommunane. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Sigrid Brattabø Handegard stilte spørsmål kring eiga habilitet, då ho er tilsett i Bremnes Seashore. 
Terje Søviknes stilte spørsmål kring eiga habilitet, då han er rådgjevar for eit oppdrettsanlegg. 
Brattabø Handegard og Søviknes gjekk frå under vurderinga. Hovudutval for næring vedtok 
samrøystes at Brattabø Handegard og Terje Søviknes var habile. Brattabø Handegard og Søviknes 
tiltredde sakshandsaminga.  

Tor André Ljosland (KrF) sette fram slikt forslag på vegner av Ap, MDG, Sp, SV, V og KrF: 

 «Alternativ punkt 1 

Vestland fylkeskommune ønsker en avgrenset prøveordning med både skjematisk og 
rullerande maksimalt tillat biomasse (RMTB) under føresetnad av at prøveordninga vert 
innretta slik at den ikkje fører til auka miljøbelastning eller redusert fiskevelferd.» 

Mark Taylor (MDG) sette fram slikt forslag på vegner av Ap, MDG, Sv og V: 

 «Alternativ punkt 3: 

Vestland fylkeskommune forventar at ordninga vert innretta slik at aktørar som har felles 
biomassetak mellom produksjonsområdet kan delta viss dei seier frå seg denne 
moglegheita under prøveperioden.» 

Johannes Myklebust Bysheim (Ap) sette fram slikt forslag på vegner av Ap og SV: 

 «Tilleggsforslag 1: 

For å bidra til meir verdiskaping i Norge vil VLFK rå til at berre oppdrettarar med avtale om 
foredling i Norge få delta i forsøksordninga tilsvarande det volum som går til foredling i 
Norge.» 

Johannes Myklebust Bysheim (Ap) sette fram slikt forslag på vegner av Ap og SV: 

 «Tilleggsforslag 2: 

For å redusere det negative miljøavtrykket bør tillatingane i den nye miljøteknologiordninga 
verta prioritert til å delta i prøveordninga.» 

Avrøysting 

Ljosland sitt forslag til punkt 1 vart vedteke mot 3 røyster (U, Frp) for innstillinga. 

Innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteke.  

Innstillinga punkt 3 vart vedteke mot 6 røyster (Ap, MDG, Sv, V) for Taylor sitt forslag til punkt 3.  

Innstillinga punkt 4 vart samrøystes vedteke. 

Bysheim sitt tilleggsforslag 1 vart vedteke mot 7 røyster (U, FrP, H, KrF). 

Bysheim sitt tilleggsforslag 2 fekk 5 røyster (Ap, MDG, Sv) og fall.  
 

  



Innstilling 

1. Vestland fylkeskommune ønsker en avgrenset prøveordning med både skjematisk og rullerande 
maksimalt tillat biomasse (RMTB) under føresetnad av at prøveordninga vert innretta slik at den 
ikkje fører til auka miljøbelastning eller redusert fiskevelferd. 

2. Vestland fylkeskommune tilrår valet av makstak då denne ordninga legg opp til å redusere dei 
biologiske utfordringane. 

3. Vestland fylkeskommune forventar at ordninga vert innretta slik at aktørar i heile landet kan delta 
uavhengig av farge på produksjonsområde og om verksemda har fellesbiomassetak mellom 
produksjonsområda. 

4. Vestland fylkeskommune krev at tildelingsaker etter akvakulturlova vert handsama av 
fylkeskommunane. 

5. For å bidra til meir verdiskaping i Norge vil VLFK rå til at berre oppdrettarar med avtale om 
foredling i Norge få delta i forsøksordninga tilsvarande det volum som går til foredling i Norge. 

 

PS 69/21 Eigarstyring av Fagskulen Vestland og delegeringsreglement 

Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget utøver eigarstyring gjennom oppnemning av styre, fastsetjing av vedtekter og 
budsjett, samt gjennom målstyring i samband med regional kompetansepolitikk. 

2. Forslag til reviderte vedtekter for styret for Fagskulen Vestland vert vedteke slik det kjem fram 
av saka.  

3. Den fylkeskommunale fagskulen skal vere organisert som ein del av opplærings- og 
kompetansesektoren. 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  21.10.2021 

Kine Bratli Dale, Nærna, sette fram slikt tilleggsforslag: 

«Y-nemda viser til vedtektenes § 1-3 punkt 4 b under styresammensetning. 

Nemda ønsker å presisere viktigheten av at styrerepresentanten har god dialog med 
næringslivet og innsikt i hva som rører seg i de ulike bransjene i fylket. Nemda vil derfor 
anbefale at det er fylkesdirektør for næring som trer inn i styret. 

Y-nemda viser til vedtektenes § 1-3 punkt 4 c under styresammensetning. Nemda ønsker 
å presisere viktigheten av at representantene fra arbeids- og næringsliv representerer 
bredden i næringslivet og ikke enkelt bedrifter. Nemda vil derfor anbefale at man 
viderefører ordningen fra prosjektstyret der relevant arbeids- og næringsliv er 
representert ved partene i arbeidslivet (LO og NHO).» 

Sølvi Sørebø, KS, sette fram slikt tilleggsforslag til Dale sitt forslag, siste setning: 

«Tillegg i siste setning: Og KS». 

Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Dale sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Sørebø sitt forslag fekk ei røyst ( Sørebø ) og fall. 
 

Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 

1. Fylkestinget utøver eigarstyring gjennom oppnemning av styre, fastsetjing av vedtekter og 
budsjett, samt gjennom målstyring i samband med regional kompetansepolitikk. 

2. Forslag til reviderte vedtekter for styret for Fagskulen Vestland vert vedteke slik det kjem fram 
av saka.  



3. Den fylkeskommunale fagskulen skal vere organisert som ein del av opplærings- og 
kompetansesektoren. 

4.Y-nemda viser til vedtektenes § 1-3 punkt 4 b under styresammensetning. 

Nemda ønsker å presisere viktigheten av at styrerepresentanten har god dialog med næringslivet    
og innsikt i hva som rører seg i de ulike bransjene i fylket. Nemda vil derfor anbefale at det er  
fylkesdirektør for næring som trer inn i styret. 

5. Y-nemda viser til vedtektenes § 1-3 punkt 4 c under styresammensetning. Nemda ønsker å 
presisere viktigheten av at representantene fra arbeids- og næringsliv representerer bredden i 
næringslivet og ikke enkelt bedrifter. Nemda vil derfor anbefale at man viderefører ordningen fra 
prosjektstyret der relevant arbeids- og næringsliv er representert ved partene i arbeidslivet (LO og 
NHO). 
 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  26.10.2021 

Sigurd Reksnes (Sp) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV, Krf fram slikt forslag: 

«1. Fylkestinget utøver eigarstyring gjennom oppnemning av styre, fastsetjing av vedtekter 
og budsjett, samt gjennom målstyring i samband med regional kompetansepolitikk. 

2. Forslag til reviderte vedtekter for styret for Fagskulen Vestland vert vedteke slik det kjem 
fram av saka og med endringane foreslått av prosjektstyret for Fagskulen Vestland: 

§1-2 fjerde ledd bokstav b endra slik: 

Ein representant frå fylkesadministrasjonen representert ved avdelingsdirektør for 
innovasjon og næring med ein varamedlem. 

§ 1-2 fjerde ledd bokstav c vert endra slik: 

To representantar frå partane i arbeidslivet ved LO og NHO med ein varamedlem etter 
framlegg frå fylkesdirektøren. 

§ 2-2 niande ledd vert føreslått endra slik: 

Styret skal utarbeide og leggje fram ei årsmelding for fylkesutvalet kvart år. Årsmeldinga 
skal gå vidare som melding til fylkestinget seinast innan juni. Styreleiar skal i samband 
med årsmeldinga orientere fylkestinget om utviklinga ved fagskulen. 

§ 2-1 andre ledd tredje leddsetning vert endra slik: 

Styret har det fulle faglege oppfølgingsansvaret for rektor og fagskulen. Fylkesdirektøren 
gjev naudsynt administrative støtte i personalforvaltninga for styret og rektor, og ivaretek 
det administrative personalansvaret for rektor. Personalforvaltninga ved fagskulen skal 
vere i tråd med fylkeskommunen sin personalpolitikk. 

3. Den fylkeskommunale fagskulen skal vere organisert som ein sjølvstendig del av 
opplærings- og kompetansesektoren 

4. Vedtektene vert sendt til NOKUT for uttale før saka vert handsama i fylkesutvalet og 
fylkestinget.» 
 

Avrøysting 

Fylkesdirektøren sitt forslag til innstilling fekk 1 røys (FNB) og fall. 

Reksnes sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (FNB). 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget utøver eigarstyring gjennom oppnemning av styre, fastsetjing av vedtekter og 



budsjett, samt gjennom målstyring i samband med regional kompetansepolitikk. 

 

2. Forslag til reviderte vedtekter for styret for Fagskulen Vestland vert vedteke slik det kjem fram 

av saka og med endringane foreslått av prosjektstyret for Fagskulen Vestland: 

 

§1-2 fjerde ledd bokstav b endra slik: 

Ein representant frå fylkesadministrasjonen representert ved avdelingsdirektør for innovasjon 

og næring med ein varamedlem. 

 

§ 1-2 fjerde ledd bokstav c vert endra slik: 

To representantar frå partane i arbeidslivet ved LO og NHO med ein varamedlem etter 

framlegg frå fylkesdirektøren. 

 

§ 2-2 niande ledd vert føreslått endra slik: 

Styret skal utarbeide og leggje fram ei årsmelding for fylkesutvalet kvart år. Årsmeldinga skal gå 

vidare som melding til fylkestinget seinast innan juni. Styreleiar skal i samband med 

årsmeldinga orientere fylkestinget om utviklinga ved fagskulen. 

 

§ 2-1 andre ledd tredje leddsetning vert endra slik: 

Styret har det fulle faglege oppfølgingsansvaret for rektor og fagskulen. Fylkesdirektøren gjev 

naudsynt administrative støtte i personalforvaltninga for styret og rektor, og ivaretek det 

administrative personalansvaret for rektor. Personalforvaltninga ved fagskulen skal vere i tråd 

med fylkeskommunen sin personalpolitikk. 

 

3. Den fylkeskommunale fagskulen skal vere organisert som ein sjølvstendig del av opplærings- og 

kompetansesektoren 

 

4. Vedtektene vert sendt til NOKUT for uttale før saka vert handsama i fylkesutvalet og fylkestinget. 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  26.10.2021 

Marianne Sæhle reiste spørsmål kring eiga habilitet, då ho er nestleiar i styret for fagskulen i 
Hordaland. Sæhle gjekk frå under vurderinga. Hovudutval i næring vedtok samrøystes at ho ikkje 
var inhabil. Sæhle tiltredde sakshandsaminga. 

Kine Bratli Dale (Ap) sette fram slikt forslag på vegner av Ap, FrP, H, MDG, Sp, Sv, V, KrF og U:  

«Tilleggsforslag:  

Fylkestinget viser til vedtektene § 1-3 punkt 4 b under styresamansetjing. Utvalet ønskjer å 
presisere viktigheita av at styrerepresentanten har god dialog med næringslivet og innsikt i 
kva som rører seg i de ulike bransjane i fylket. Utvalet vil derfor foreslå at det er 



fylkesdirektør for næring som trer inn i styret. Dette er også i trå med prosjektstyret si 
uttale.  

Fylkestinget viser til vedtektene § 1-3 punkt 4 c under styresamansetjing. Utvalet ønskjer å 
presisere viktigheita av at representantane frå arbeids- og næringsliv representerer bredda 
i næringslivet og ikkje enkelt bedrifter. Utvalet vil derfor foreslå at man vidarefører ordninga 
frå prosjektstyret der relevant arbeids- og næringsliv er representert ved partane i 
arbeidslivet. Dette er også i tråd med prosjektstyret si uttale.» 
 

Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Bratli Dale sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 

Innstilling 
1. Fylkestinget utøver eigarstyring gjennom oppnemning av styre, fastsetjing av vedtekter og 
budsjett, samt gjennom målstyring i samband med regional kompetansepolitikk. 

2. Forslag til reviderte vedtekter for styret for Fagskulen Vestland vert vedteke slik det kjem fram 
av saka.  

3. Den fylkeskommunale fagskulen skal vere organisert som ein del av opplærings- og 
kompetansesektoren. 

4. Fylkestinget viser til vedtektene § 1-3 punkt 4 b under styresamansetjing. Utvalet ønskjer å 
presisere viktigheita av at styrerepresentanten har god dialog med næringslivet og innsikt i kva 
som rører seg i de ulike bransjane i fylket. Utvalet vil derfor foreslå at det er fylkesdirektør for 
næring som trer inn i styret. Dette er også i trå med prosjektstyret si uttale.  

5. Fylkestinget viser til vedtektene § 1-3 punkt 4 c under styresamansetjing. Utvalet ønskjer å 
presisere viktigheita av at representantane frå arbeids- og næringsliv representerer bredda i 
næringslivet og ikkje enkelt bedrifter. Utvalet vil derfor foreslå at man vidarefører ordninga frå 
prosjektstyret der relevant arbeids- og næringsliv er representert ved partane i arbeidslivet. Dette 
er også i tråd med prosjektstyret si uttale 

 

PS 70/21 Konsekvensar av nullutsleppsvedtaket 

Forslag til vedtak  

Vestland fylkeskommune vil gå i dialog med staten om etablering av landstraum i Flåm og be dei 
om å følgje opp vedtak frå Stortinget, samt be om at det frå statleg hald må ytast ei støtte som gjer 
det forsvarleg å etablere landstraum i Flåm. 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 

Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  

Vedtak 
Vestland fylkeskommune vil gå i dialog med staten om etablering av landstraum i Flåm og be dei 
om å følgje opp vedtak frå Stortinget, samt be om at det frå statleg hald må ytast ei støtte som gjer 
det forsvarleg å etablere landstraum i Flåm. 

 

PS 71/21 "Havbyen Bergen", regionalt samarbeid 

Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget vedtek eit treårig partnarskap med Bergen kommune om Havbyen Bergen som vist 
i saksframlegget 



2. Vestland fylkeskommune og Bergen kommune skal ha ein representant kvar i styret av Havbyen 
Bergen. Styret skal leiast av fylkesordførar. Næringsbyråd i Bergen kommune skal vera nestleiar. 

3. Fylkesdirektør vert gitt fullmakt til å bidra til å sluttføre prosess fram mot at samarbeidsavtalen 
om Havbyen Bergen vert vedtatt av dei respektive partane. Dette inkluderer fullmakt til å gjera 
mindre endringar og revisjonar av avtalen. 

4.Fykeskommunal finansiering vert handsama i samband med budsjett 2022/økonomiplan 2022 – 
2025. Fylkestinget løyver kr. 1 000 000,- i budsjett 2022 og vil løyve kr 1.000.000.- årleg i 2023 og 
2024 for finansiering av drift og administrasjon av prosjektet. 

5. Vestland fylkeskommune si finansiering føreset at andre partnarar bidreg finansielt i samsvar 
med sluttrapport frå forprosjekt. 

6. Rapport for prosjektet vert lagt fram for fylkestinget årleg. Prosjektdeltaking vert evaluert haust 
2022 med omsyn til om ein lukkast med å hente inn eksterne økonomiske bidrag og/eller 
eigeninnsats frå næringsliv og organisasjonar. 

Saksprotokoll i hovudutval for næring -  26.10.2021 
 
Tom Hiis Bergh (V) stilte spørsmål kring eiga habilitet, då han er tilsett i næringsavdelinga i Bergen 
kommune. Hiis Bergh gjekk frå under vurderinga. Hovudutval for næring vedtok samrøystes at Hiis 
Bergh var habil. Hiis Bergh tiltredde sakshandsaminga.  

Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  

Vedtak 
1. Fylkestinget vedtek eit treårig partnarskap med Bergen kommune om Havbyen Bergen som vist 
i saksframlegget 

2. Vestland fylkeskommune og Bergen kommune skal ha ein representant kvar i styret av Havbyen 
Bergen. Styret skal leiast av fylkesordførar. Næringsbyråd i Bergen kommune skal vera nestleiar. 

3. Fylkesdirektør vert gitt fullmakt til å bidra til å sluttføre prosess fram mot at samarbeidsavtalen 
om Havbyen Bergen vert vedtatt av dei respektive partane. Dette inkluderer fullmakt til å gjera 
mindre endringar og revisjonar av avtalen. 

4.Fykeskommunal finansiering vert handsama i samband med budsjett 2022/økonomiplan 2022 – 
2025. Fylkestinget løyver kr. 1 000 000,- i budsjett 2022 og vil løyve kr 1.000.000.- årleg i 2023 og 
2024 for finansiering av drift og administrasjon av prosjektet. 

5. Vestland fylkeskommune si finansiering føreset at andre partnarar bidreg finansielt i samsvar 
med sluttrapport frå forprosjekt. 

6. Rapport for prosjektet vert lagt fram for fylkestinget årleg. Prosjektdeltaking vert evaluert haust 
2022 med omsyn til om ein lukkast med å hente inn eksterne økonomiske bidrag og/eller 
eigeninnsats frå næringsliv og organisasjonar.


